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PROTOKÓŁ Nr XXVI
z obrad sesji Rady Miejskiej w Narolu z dnia 28 stycznia 2013 r.

W obradach udział wzięło 14 Radnych, co stanowi 93.4% składu osobowego Rady. Ponadto
udział  wzięli  sołtysi  poszczególnych  miejscowości  i  zaproszeni  goście.  Listy  obecności
stanowią załącznik nr 1 do protokołu.

Porządek obrad sesji:
1.Otwarcie sesji.
2.Stwierdzenie prawomocności sesji.
3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
5. Przedstawienie projektu uchwały budżetowej na 2013 r.
- przedstawienie opinii stałych Komisji Rady do projektu budżetu                             i 

wieloletniej  prognozy finansowej,
- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie,
- dyskusja,
  Przyjęcie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2013-2027.

Przyjęcie budżetu na 2013 r.
6. Podjęcie uchwał w sprawach:
- regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy,
- zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska,
- sprzedaż nieruchomości mienia komunalnego,
- przyjęcia Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest na terenie Gminy Narol na 

lata 2012-2032, 
- inne.
8. Interpelacje i zapytania Radnych.
9. Sprawy różne i zakończenie sesji.

Ad. 1 Otwarcia sesji dokonał zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej                    w
Narolu Janusz Cząstkiewicz. Powitał Radnych, Burmistrza, panią Skarbnik, Sekretarza oraz
sołtysów poszczególnych miejscowości. 

Ad. 2 Przewodniczący obrad stwierdził prawomocność sesji  w oparciu  o listę obecności (jak
zał. nr 1).

Ad. 3 Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4 Informację o pracy między sesjami złożył Burmistrz Stanisław Woś. Powiedział cyt.
„ostatnia sesja odbyła się 21 grudnia 2013 r. był to okres wytężonej pracy z mojej strony i
pani Skarbnik, poświęcony głównie opracowaniu projektu budżetu na 2013 r. Końcówka roku
to było zamykanie zadań inwestycyjnych i rozliczanie ich pod względem finansowym. Okres
stycznia  zdominowany  był  pracami  nad  projektem  budżetu.  Projekt  budżetu,  który
przygotowałem 15 listopada 2012 r. uległ znacznym zmianom, macie Państwo Radni przed
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sobą  autopoprawki,  stronę  dochodową  i  podatkową  po  zmianach.  Spotkałem  się  z
Konwentem Rady w dniu 18 stycznia 2013 r., Komisja Rozwoju Gospodarczego i Budżetu,
Komisja Rewizyjna oraz Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska miały swoje
posiedzenia w dniu 23 stycznia 2013 r. W tym samym dniu odbyło się posiedzenie Komisji
Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych, na które zaproszeni byli również wszyscy dyrektorzy
szkół  z  gminy  Narol  oraz  kierownicy  jednostek  organizacyjnych.  Na  posiedzeniach
przeanalizowaliśmy wspólnie zapisy po stronie dochodowej i wydatkowej, oraz autopoprawki
do projektu uchwały budżetowej. Szczegółowo na temat budżetu gminy na 2013 r. wypowie
się pani Skarbnik.” Uwag do złożonej informacji przez Burmistrza nikt nie zgłosił. Informacja
została przyjęta przez Radnych.

Ad. 5 Pani Skarbnik Teresa Momot przedstawiła projekty uchwał:

-uchwała  Nr 221/XXVI/2013 w sprawie  uchwalenia  wieloletniej  prognozy  finansowej
Gminy Narol. Szczegółowe wyjaśnienia do projektu udzielała pani Skarbnik Teresa Momot.
Przewodniczący obrad odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej              w
Rzeszowie o projekcie uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Narol na lata
2013-2024. Regionalna Izba Obrachunkowa                    w Rzeszowie postanawia
zaopiniować przedłożony projekt uchwały                     o wieloletniej prognozie
finansowej  Gminy Narol  na lata  2013-2024  jak  (zał.  Nr  2).   Skarbnik   stwierdziła,  że
wszystkie sugestie i uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej są uwzględnione w uchwale o
wieloletniej prognozie finansowej Gminy Narol na lata 2013-2024. 
Uwag  do  powyższego  projektu  uchwały  nikt  nie  zgłosił.  W  obradach  uczestniczyło  14
radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

uchwała Nr 222/XXVI/2013 w sprawie budżetu na 2013 r.  (jak zał. 3) 
Komisje Rady Miejskiej w Narolu przedstawiły opinie do projektu budżetu na 2013 r. 

Przewodniczący  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Budżetu -  Adam  Machlarz,
stwierdził,  że  Komisja  szczegółowo  przeanalizowała  projekt  budżetu  na  2013  r.  i
potwierdziła,  że  budżet  skonstruowany  jest  prawidłowo  i  istnieje  realna  możliwość  jego
zrealizowania. Wskazane są wiarygodne źródła dochodów oraz sposoby pokrycia deficytu. W
związku  z powyższym Komisja pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2013 r.  Protokół
Komisji              z dnia 25 stycznia 2013 r. stanowi załącznik nr 4.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska – Adam Malec,
poinformował, że Komisja szczegółowo zapoznała się                     z projektem budżetu na
2013 r. i stwierdziła, że jest to budżet prawidłowy, plan dochodów jest zrobiony realnie. Nie
obejmuje  wszystkich  potrzeb  zgłaszanych  przez  mieszkańców  i  radnych,  ale  biorąc  pod
uwagę realizacje projektów ze środków unijnych, to zasadnym jest, że realizuje się zadania na
które  pozyskuje  się  środki  z  zewnątrz,  dlatego  też  Komisja  akceptuje  takie  działania  i
pozytywnie wnosi o przyjęcie proponowanego projektu budżetu na 2013 r. Protokół Komisji z
dnia 25 stycznia 2013 r. stanowi załącznik nr 5.
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Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej-  Tadeusz Kukiełka, poinformował,  że Komisja po
szczegółowej analizie projektu budżetu na 2013 r. stwierdziła, że projekt jest dobry i ujęte są
w nim ważne zadania inwestycyjne. Proponowane wnioski Komisji zostały ujęte w budżecie.
Komisja nie wnosi uwag do projektu budżetu, w związku z powyższym Komisja opiniuje
pozytywnie projekt budżetu Miasta i Gminy na 2013 r. Protokół Komisji                 z dnia 25
stycznia 2013 r. stanowi załącznik nr 6.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Społecznych-  Grzegorz  Patałuch
przedstawił protokół z posiedzenia Komisji z dnia                  25 stycznia 2013 r. (jak zał. nr
7). Komisja zapoznała się z projektem budżetu Gminy Narol na 2013 r. Po dokładnej analizie
dochodów,  wydatków,  planowanych  inwestycji  uwzględniających  udział  środków
pozyskanych                 z zewnątrz oraz możliwości ich sfinansowania Komisja pozytywnie
opiniuje projekt budżetu na rok 2013 i wnosi o jego przyjęcie.

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  Janusz  Cząstkiewicz odczytał  opinię
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o projekcie uchwały budżetowej Gminy
Narol na 2013 r. (zał. nr 8 ).
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Rzeszowie  pozytywnie  opiniuje  projekt  uchwały
budżetowej budżetu na 2013 r.
Przewodniczący odczytał również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o
możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetu  przedstawionego  w  projekcie  uchwały
budżetowej Gminy Narol na 2013 r. (zał. Nr 9 ).
Regionalna  Izba  Obrachunkowa  w  Rzeszowie  pozytywnie  opiniuje  możliwości
sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego                           w projekcie uchwały
budżetowej Gminy Narol na 2013 r. 

Wyjaśnienia  do  opinii  RIO  udzielała  pani  Skarbnik  i  stwierdziła,  że  wszystkie  sugestie
Regionalnej Izby Obrachunkowej są uwzględnione w projekcie budżetu  na 2013 r.

Następnie głos zabrał Burmistrz powiedział, cyt. „otrzymaliście Państwo projekt budżetu na
2013  r.  Dochody  mamy  oszacowane  na  kwotę  29.309.833  złotych,  wydatki  na  kwotę
33.384.000 złotych. Pracujemy             w deficycie w wysokości 4.074.167 złotych i nie
możemy sobie  pozwolić,  aby z  własnych  środków realizować  duże  zadania.  Dochody są
skalkulowane                w miarę rzetelnie. Nie zaniżaliśmy dochodów, są one wyliczone w
oparciu               o sprawozdania roku 2012. W budżecie ujęte są środki pomocowe. Jeśli
chodzi o wydatki obligatoryjne, największym beneficjentem środków jest cały pion oświaty.
Poza szkołami mamy jeszcze inne jednostki: Biblioteka, Miejsko- Gminny Ośrodek Pomocy
Społecznej,  Gminny  Ośrodek  Kultury,  Środowiskowy  Dom  Samopomocy  w  Lipsku.
Szefowie tych jednostek opracowywali plany do budżetu według ich potrzeb, a my plany tych
jednostek  dostosowywaliśmy  do  naszego  budżetu  i  do  naszych  możliwości.”   Z  kolei
Burmistrz  szczegółowo  omówił  wszystkie  inwestycje  jakie  prowadzone  są  przez  gminę.
Podsumowując  powiedział,  cyt.  „budżet  w  moim  przekonaniu  i  pani  Skarbnik  jest
skonstruowany w miarę dobrze. Dzisiejsza sesja należy do najważniejszych wydarzeń w roku
budżetowym, przyjęcie planu finansowego wytycza nasze działania, nasze możliwości i nasze
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zadania. Przed podjęciem decyzji chciałbym ustosunkować się jako organ wykonawczy, który
będzie  realizował  uchwałę  budżetową.  Pani  Skarbnik  przedstawiła  projekt  budżetu  już  z
uwzględnieniem niektórych postulatów wypływających z poszczególnych Komisji Rady, jak i
również wzięła pod uwagę opinię i wytyczne RIO w Rzeszowie. Projekt budżetu na 2013 r.
starałem się  wykonać sumiennie  i  rzetelnie.  Plan  dochodów jest  zrobiony realnie.  Stronę
wydatkową staraliśmy się tak skonstruować, aby mieć na względzie całą gminę. Na pewno
chcielibyśmy wykonać znacznie więcej  zadań,  ponieważ jest  dużo do zrobienia.  Chcę jak
najwięcej środków zdobyć  z zewnątrz i przeznaczyć na inwestycje gminne. Staram się być
zawsze  realistą  i  planować  wydatki  tak,  aby nie  pogrążać  gminy w niepotrzebne  długi  i
zabezpieczać  ciągłość  inwestycyjną  niezbędną  do  realizacji  tych  wszystkich  zadań,  które
mamy rozpoczęte i przygotować następne. Budżet w chwili obecnej jest na miarę naszych
możliwości. Proszę o przyjęcie go w takiej formie jakiej go przygotowaliśmy. Jednocześnie
proszę o wyrozumiałość, że nie będzie nas stać na zadania, inwestycje, które chcielibyśmy
zrobić. Wnioskuję do Wysokiej Rady, aby przyjąć ten projekt budżetu, jaki przedstawiła
pani Skarbnik w formie uchwały jako budżet na rok 2013.”

Zastępca  Przewodniczący  Rady  Janusz  Cząstkiewicz  odczytał   projekt  uchwały  Nr
222/XXVI/2013 w sprawie budżetu na 2013 r. Uwag do powyższego projektu uchwały nikt
nie wniósł. W obradach uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Ad.6 Podjęcie uchwał w sprawach:

 

-uchwała  nr  223/XXVI/2013  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  w
Wojewódzkim Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na realizacje
zadania  inwestycyjnego  „Budowa  sieci  wodociągowej  z  przyłączami  domowymi  w
miejscowościach  Chlewiska,  Dębiny,  Huta  Złomy  w  Gminie  Narol.  Postanawia  się
zaciągnąć pożyczkę do wykorzystania w 2013 r. do wysokości 189.000 zł z Wojewódzkiego
Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej w Rzeszowie. Pożyczka przeznaczona jest  na
finansowanie inwestycji „Budowa sieci wodociągowej              z przyłączami domowymi w
miejscowościach Chlewiska, Dębiny, Huta Złomy w Gminie Narol”. Uwag do powyższego
projektu uchwały nikt nie zgłosił.                W obradach uczestniczyło 14 radnych. Uchwała
została przyjęta jednogłośnie.

 -uchwała  nr  224/XXVI/2013  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  w
Wojewódzkim Funduszu Środowiska i Gospodarki Wodnej przeznaczonej na realizacje
zadania  inwestycyjnego  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  miejscowości  Lipie,
Kadłubiska, Narol II-Etap”. Postanawia się zaciągnąć pożyczkę do wykorzystania w 2013 r.
do wysokości  1.180.000 zł  z Wojewódzkiego Funduszu Środowiska i  Gospodarki Wodnej
w Rzeszowie. Pożyczka przeznaczona jest na finansowanie inwestycji „Budowa kanalizacji
sanitarnej w miejscowości Lipie, Kadłubiska, Narol II-Etap”. Uwag do powyższego projektu
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uchwały nikt nie wniósł.  W obradach uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta
jednogłośnie.

 

-uchwała  nr  225/XXVI/2013  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  na
wyprzedzające  finansowanie  w  ramach  PROW  2007-2013             w  Banku
Gospodarstwa Krajowego przeznaczonej na realizację zadania inwestycyjnego „Budowa
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Lipie, Kadłubiska, Narol II-Etap” Postanawia się
zaciągnąć w 2013 r. długoterminową pożyczkę w wysokości 2.057.607 zł. Pożyczka zostanie
zaciągnięta  w Banku Gospodarstwa Krajowego. Pożyczkę przeznacza się na finansowanie
zadania inwestycyjnego „Budowa kanalizacji sanitarnej                     w miejscowości Lipie,
Kadłubiska, Narol II-Etap”. Spłata pożyczki nastąpi              w roku 2014 po otrzymaniu
środków z Europejskiego Funduszu Rolnego,  zgodnie z  umową,  spłata  odsetek nastąpi  w
latach  2013-2014.  Uwag  do  powyższego  projektu  uchwały  nikt  nie  zgłosił.  W obradach
uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

-uchwała  nr  226/XXVI/2013  w  sprawie  zaciągnięcia  długoterminowej  pożyczki  na
wyprzedzające  finansowanie  w  ramach  PROW  2007-2013              w  Banku
Gospodarstwa Krajowego przeznaczonej na realizację zadania inwestycyjnego „Budowa
targowiska w Narolu”. Postanawia się zaciągnąć w 2013 r. długoterminową pożyczkę w
wysokości  557.560 zł.  Pożyczka zostanie  zaciągnięta  w Banku Gospodarstwa Krajowego.
Pożyczkę przeznacza się na finansowanie zadania inwestycyjnego „Budowa targowiska w
Narolu.” Spłata pożyczki nastąpi w roku 2014 po otrzymaniu środków                                  z
Europejskiego Funduszu Rolnego, zgodnie z umowa, spłata odsetek nastąpi w latach 2013-
2014. Uwag do powyższego projektu uchwały nikt nie zgłosił. W obradach uczestniczyło 14
radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

-uchwała nr 227/XXVI/2013 w sprawie wydłużenia spłaty zaciągniętego w 2011 roku
kredytu długoterminowego.  W uchwale własnej nr 109/XIII/2011 z dnia 27 października
2011  r.  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu   długoterminowego   wprowadza  się  następujące
zmiany: paragraf 3                  o treści: „Spłata kredytu będzie następowała z dochodów gminy
z tytułu podatku i opłat lokalnych. Spłata kredytu przypada na lata 2012-2020, spłata odsetek
od  kredytu  przypada  na  lata  2011-2020.”  Otrzymuje  brzmienie:  „Spłata  kredytu  będzie
następowała z dochodów gminy z tytułu podatku i opłat lokalnych. Spłata kredytu przypada
na  lata  2012-2023,  spłata  odsetek  od  kredytu  przypada  na  lata  2011-2023.” Uwag  do
powyższego  projektu  uchwały  nikt  nie  zgłosił.  W  obradach  uczestniczyło  14  radnych.
Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

-uchwała nr 228/XXVI/2013 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na
terenie gminy Narol.  Szczegółowe wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Sekretarz
Daniel  Lomber. Uwag  do  powyższego  projektu  uchwały  nikt  nie  wniósł.  W  obradach
uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.
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-uchwała nr 229/XXVI/2013 w sprawie zbycia nieruchomości  mienia komunalnego w
ramach  sprzedaży  bezprzetargowej. Wyraża  się  zgodę  na  sprzedaż  w  drodze
bezprzetargowej nieruchomość mienia komunalnego, położonej w Dębinach, oznaczonej jako
działka nr 295/2 o pow. 0.0291 ha, objętej KW Nr PR1L/00021611/5 z przeznaczeniem na
poprawę  warunków  zagospodarowania  przyległej  nieruchomości  budowlanej,  oznaczonej
w  ewidencji  gruntów  jako  działka  nr  294-  obręb  Dębiny.  Szczegółowe  wyjaśnienia  do
projektu  uchwały  przedstawił  Burmistrz  Stanisław  Woś. Uwag  do  powyższego  projektu
uchwały nikt nie zgłosił.  W obradach uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta
jednogłośnie.

uchwała  nr  230/XXVI/2013  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Usuwania  Wyrobów
Zawierających  Azbest  na  terenie  gminy  Narol  na  lata  2012-2032. Szczegółowe
wyjaśnienia  do  projektu  uchwały  przedstawił  Burmistrz. Uwag  do  powyższego  projektu
uchwały nikt nie wniósł.  W obradach uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta
jednogłośnie.

-uchwała nr 231/XXVI/2013 w sprawie zbycia nieruchomości  mienia komunalnego w
ramach sprzedaży bezprzetargowej. Wyraża się zgodę na sprzedaż nieruchomość mienia
komunalnego, położonej w Narolu, oznaczonej jako działka nr 405/10 o pow. 0.2377 ha, na
rzecz  użytkownika  wieczystego  Marcina  Piłata  zam.  Lubycza  Królewska.  Szczegółowe
wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Burmistrz. Uwag do powyższego projektu uchwały
nikt  nie  zgłosił.  W  obradach  uczestniczyło  14  radnych.  Uchwała  została  przyjęta
jednogłośnie.

- uchwała nr 232/XXVI/2013 w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej oraz
sposobu jej poboru. Ustala się dzienną stawkę opłaty targowej pobieranej od dokonującego
sprzedaży na wyznaczonym Targowisku Miejskim w Narolu w wysokości: przy sprzedaży z
ręki, kosza, wózka ręcznego, wozu konnego –4 zł, przy sprzedaży z samochodu, przyczepy
i platformy- 5 zł, za zajecie placu pod stoisko lub towar do sprzedaży do 5 m2 -4 zł,  za zajecie
placu pod stoisko lub towar do sprzedaży powyżej 5 m2 za każdy następny m2- 0,50 zł. Ustala
się dzienną stawkę opłaty targowej pobieranej od dokonującego sprzedaży w miejscu poza
wyznaczonym Targowiskiem Miejskim w Narolu  w  wysokości:  przy  sprzedaży obnośnej
z ręki, kosza, wózka ręcznego, ze stanowiska nie przekraczającego 6m2 zlokalizowanego w
jednym miejscu 10 zł, przy sprzedaży na stanowisku powyżej 6m2 zlokalizowanego w jednym
miejscu 50 zł, przy sprzedaży obwoźnej z samochodu osobowego, dostawczego, ciężarowego
lub  innego  pojazdu-  100  zł.  Szczegółowe  wyjaśnienia  do  projektu  uchwały  przedstawił
Sekretarz  Daniel  Lomber. Uwag  do  powyższego  projektu  uchwały  nikt  nie  wniósł.  W
obradach uczestniczyło  14 radnych.  Uchwała  została  przyjęta  stosunkiem głosów:13 „za”
przy jednej osobie wstrzymującej się.

 

-uchwała nr 233/XXVI/2013 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie
bezprzetargowym na okres dłuższy niż 3 lata  działki mienia komunalnego.  Wyraża się
zgodę na wydzierżawienie                       w drodze bezprzetargowej, na okres 9 lat Fundacji
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„ARTA” z siedziba                          w Gliwicach nieruchomości o pow.0,17 ha, położonej w
Woli Wielkiej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 1048, zabudowana cerkwią,
celem wykonania dokumentacji dotyczącej renowacji cerkwi, przeprowadzenie tej renowacji
oraz  wdrożenie  programu  rewitalizacji.  Szczegółowe  wyjaśnienia  do  projektu  uchwały
przedstawił Burmistrz. Uwag do powyższego projektu uchwały nikt nie zgłosił. W obradach
uczestniczyło 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

Ad 7. Interpelacji i zapytań Radnych nie było.

Ad. 8 Sprawy różne i zakończenie sesji.

Sołtys Antoni Steczkiewicz z miejscowości Lipsko zwrócił się z prośbą do Rady, aby przed
głosowaniem,  przed  podjęciem  ważnej  uchwały,  która  dotyczy  wszystkich  mieszkańców
gminy,  chociażby ostatnio „śmieciowej” zapytać sołtysów czy mają ewentualne uwagi  do
danej uchwały. Uchwała śmieciowa godzi w rodziny wielodzietne. Pytał również jak będzie
wyglądała  sprawa  ze  ściągalnością.  Czy  została  uwzględniona  ankieta,  jaką  wypełniali
mieszkańcy, jeśli chodzi o sposób naliczania za odbiór odpadów. 

Sołtys Ryszard Franus pytał dlaczego Starostwo w Lubaczowie przy drogach powiatowych
w miejscowości Ruda Różaniecka nie usuwa drzew, które zostały połamane przez padający
marznący deszcz i stwarzają niebezpieczeństwo na drodze.

Szczegółowych odpowiedzi na powyższe pytania udzielił Burmistrz.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zastępca Przewodniczącego Rady podziękował
Radnym, Sołtysom i zaproszonym gościom za przybycie                  i udział w XXVI sesji
Rady Miejskiej w Narolu.

 
Protokołowała:

Krystyna Szajdecka 

     Zastępca  Przewodniczącego
     Rady Miejskiej w Narolu

                  Krzysztof Szawara
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